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ΕΡΩΤΗΣΗ 

 
Αθήνα, 24 Ιουλίου 2025 

 

Προς:  Τον Υπουργό Υγείας, κ. Σπυρίδωνα - Άδωνι Γεωργιάδη 

Θέμα: «Ο Οργανισμός του ΕΚΑΒ παραμένει στο συρτάρι – μαζί με την 
πολιτική βούληση» 

 

 
Κύριε Υπουργέ, 

Το Εθνικό Κέντρο Άμεσης Βοήθειας (ΕΚΑΒ), παρά το θεσμικό του ρόλο ως 
πυλώνας της επείγουσας προνοσοκομειακής και νοσοκομειακής φροντίδας στη 
χώρα, ασκώντας όλες τις ενέργειες ελέγχου και συντονισμού των φορέων του 
Δημοσίου και Ιδιωτικού Τομέα σε καταστάσεις εκτάκτων αναγκών και κρίσεων, 
εξακολουθεί να λειτουργεί βάσει ενός παλαιού Οργανισμού (Π.Δ. 376/1988, όπως 
τροποποιήθηκε με το Π.Δ. 348/1996), ο οποίος σε καμία περίπτωση δεν 
ανταποκρίνεται ούτε στις πραγματικές ανάγκες του φορέα, ούτε στις προδιαγραφές 
ενός σύγχρονου δημόσιου μηχανισμού πρώτης γραμμής. 

Ο ισχύων Οργανισμός, όπως θα ξέρετε: 

• Δεν αναγνωρίζει την ειδικότητα του διασώστη-πληρώματος ασθενοφόρου, 

ούτε το πτυχίο ΙΕΚ του ΕΚΑΒ (!!) που τη συνοδεύει 

• Δεν προβλέπει τον θεσμό των επικουρικών διασωστών, ο οποίος έχει 

αποδειχθεί κρίσιμος στην κάλυψη κενών, ιδίως σε περιόδους αυξημένων 

επιχειρησιακών αναγκών 

• Δεν αποτυπώνει τις απαραίτητες εσωτερικές δομές, αρμοδιότητες και 

επίπεδα ευθύνης, αφήνοντας λειτουργικά κενά στην οργάνωση και την 

εποπτεία 

• Δεν προβλέπει ούτε στοιχειώδη μέριμνα για ψυχολογική και ψυχιατρική 

υποστήριξη του προσωπικού, παρότι οι εργαζόμενοι του ΕΚΑΒ είναι 

εκτεθειμένοι καθημερινά σε επαναλαμβανόμενα τραυματικά συμβάντα, 

κρίσεις και απώλειες 

Το πλέον ενδεικτικό της θεσμικής αδιαφορίας που συνεχίζεται και επί των 
ημερών σας, είναι ότι, μολονότι πρόταση επικαιροποιημένου Οργανισμού έχει 
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υποβληθεί από τα σωματεία εργαζομένων του ΕΚΑΒ προ ετών, ουδέποτε κινήθηκε 
οποιαδήποτε ουσιαστική διαδικασία αξιολόγησης ή υλοποίησης. 

Η θεσμική αυτή υστέρηση δεν συνιστά μια «απλή» διοικητική καθυστέρηση. 
Αλλά αποτελεί συστηματική αμέλεια και οργανωτική εγκατάλειψη σε βάρος ενός 
κρίσιμου φορέα του ΕΣΥ, που τόσο η πανδημία Covid-19, όσο και η καθημερινή 
πραγματικότητα ανέδειξαν και αναδεικνύουν, ως απολύτως αναντικατάστατο. Και 
παρόλα αυτά εξακολουθεί διαχρονικά να παραμένει αφημένος, χωρίς θεσμική 
μέριμνα και εκτός κάθε σοβαρού σχεδιασμού. 

Λαμβάνοντας υπόψη τα ανωτέρω, ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Προτίθεται το Υπουργείο να δρομολογήσει την επικαιροποίηση του Οργανισμού του 
ΕΚΑΒ, αξιοποιώντας τις προτάσεις που έχουν ήδη υποβληθεί από τα σωματεία 
εργαζομένων; 

2. Ποιοι είναι οι λόγοι για τους οποίους δεν έχει προχωρήσει ως σήμερα η 
επικαιροποίηση του Οργανισμού του ΕΚΑΒ; Έχουν τεθεί εμπόδια υπηρεσιακού, 
διοικητικού ή πολιτικού χαρακτήρα; 

3. Ποιο είναι το ακριβές στάδιο της σχετικής διαδικασίας εντός του Υπουργείου και ποιο 
το προβλεπόμενο χρονοδιάγραμμα ολοκλήρωσης της αναθεώρησης; 

4. Υφίσταται σχεδιασμός για την έναρξη θεσμικής διαβούλευσης επί του νέου 
Οργανισμού του ΕΚΑΒ, με τη συμμετοχή των εμπλεκόμενων υπηρεσιών, των 
εργαζομένων και της Βουλής, πριν την οριστική έγκριση; Αν ναι, ποιο είναι το σχετικό 
χρονοδιάγραμμα και οι προβλεπόμενες διαδικασίες; 

5. Προτίθεται το Υπουργείο να διαβιβάσει στο ΣτΕ για έγκριση νέο επικαιροποιημένο 
Οργανισμό του ΕΚΑΒ και να δημοσιοποιήσει με θεσμικό τρόπο την πρόταση 
επικαιροποιημένου Οργανισμού του ΕΚΑΒ, που έχει κατατεθεί από τα σωματεία 
εργαζομένων, προκειμένου να υπάρξει σαφής εικόνα του περιεχομένου της, των 
προβλέψεων που περιλαμβάνει και των λόγων για τους οποίους δεν έχει προχωρήσει 
η θεσμοθέτησή της; 

 
 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Δρ. Μιχαήλ Χουρδάκης 

Βουλευτής Α' Θεσσαλονίκης 
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Γιώτα Πούλου 

Βουλευτής Βοιωτίας 

Θεοδώρα Τζάκρη 

Βουλευτής Πέλλας 




